

Year 2018, Year of Changes

The year 2018, the 36th publication year of Tropicultura, has experienced some interesting events.

First of all, from an editorial point of view, the year was marked by the release of two thematic issues next to two classic ones.

The first thematic issue (36/2) was entitled "Conflicts, Landscape Dynamics, and Food Security in Sub-Saharan Africa" and was the outcome of a symposium held at the Jean Lorougnon Guédé University (Daloa, Ivory Coast). This number included no less than 28 articles.

The second thematic issue (36/3) was entitled "Peri-urbanization and Environment: Research for Development" published as part of our collaboration with ERAIFT, the Regional Post-Graduate Training School on Integrated Management of Tropical Forests and Lands (<http://www.eraift-rdc.org>), a Category 2 Centre of UNESCO, based in Kinshasa.

Lastly, the fourth issue of the year 2018 includes 20 articles of no less than 9 different areas of rural development *sensu lato*. These articles reflect appropriately the diversity of the journal's approach. They address not only "classical" agronomical themes like agriculture, forestry, livestock or fisheries, but also human nutrition, including entomophagy, and culinary aspects.

From an operational point of view, Agri-Overseas experienced two events. First, Miss C. Louvet's departure after 5 years of good service and then a new move.

Agri-Overseas is now hosted by the Royal Observatory of Belgium, which is the National Astronomical Observatory located in the Brussels Region (<http://www.astro.oma.be>). The observatory has been very welcoming and the secretariat enjoys a nice workspace.

Agri-Overseas has followed the Royal Academy of Overseas Sciences (<http://www.kaowarsom.be>), which also moved to the Observatory and continues to sponsor our non-profit organisation. This patronage exists since 2006 to our great satisfaction.

We also announce you that the first issue of 2019 will be the first only in the PoPuPS format.

This end of the year is also the good time to wish you all an excellent year 2019.

We also take this opportunity to warmly thank all those who are working to make a success of the Journal, such as sponsors/financial partners, editors, referees, members of the Secretariat and subcontractors... not forgetting the authors, of course.

E. Thys
Secretary

Reminder of the new coordinates of Agri-Overseas

Address: Agri-Overseas, Avenue Circulaire 3, B-1180 Brussels (Belgium)

Phone: 32 (0)2 790 39 05

E-mail: germain.harelimana@kaowarsom.be

Website: <http://www.tropicultura.org>

Année 2018, année de changements

L'année 2018, la 36^{ème} depuis la première parution de la revue Tropicultura, a, en effet, connu quelques évènements intéressants.

Tout d'abord, d'un point de vue rédactionnel, l'année a été marquée par la sortie de deux numéros thématiques à côté de deux numéros classiques.

Le premier numéro thématique (36/2) avait pour titre "Conflits, dynamiques des paysages et sécurité alimentaire en Afrique subsaharienne" et contribue à la diffusion des résultats d'un colloque qui a eu lieu à l'Université Jean Lorougnon Guédé (Daloa, Côte d'Ivoire). Ce numéro ne comptait pas moins de 28 articles.

Le second numéro thématique (36/3) avait pour titre «Périurbanisation et développement: des recherches pour le développement» publié dans le cadre de notre collaboration avec l'ERAIFT, École Régionale Post-Universitaire d'Aménagement et de Gestion Intégrés des Forêts et Territoires Tropicaux (<http://www.eraift-rdc.org>), un Centre de Catégorie II de l'UNESCO situé à Kinshasa.

Enfin, ce quatrième numéro de l'année 2018 compte 20 articles de pas moins de 9 domaines différents du développement rural *sensu lato*. Ces articles reflètent admirablement la diversité de l'approche de la revue. Ils n'abordent pas uniquement des thèmes agronomiques «classiques» (agriculture, foresterie, élevage, pêches, etc.) mais également la nutrition humaine, notamment l'entomophagie, et les aspects culinaires.

D'un point de vue opérationnel, Agri-Overseas a connu deux évènements. Tout d'abord, le départ de Mlle C. Louvet après 5 ans de bons services et, ensuite, un nouveau déménagement.

Agri-Overseas est maintenant hébergé par l'Observatoire Royal de Belgique qui est l'Observatoire Astronomique National situé dans la Région Bruxelloise (<http://www.astro.oma.be>). L'Observatoire s'est montré très accueillant et le secrétariat jouit d'un bel espace de travail.

Agri-Overseas a suivi l'Académie Royale des Sciences d'Outre-Mer (<http://www.kaowarsom.be>) qui a également déménagé vers l'Observatoire et continue à patronner notre ASBL. Ce patronat existe depuis 2006 à notre grande satisfaction.

Nous vous annonçons aussi que le premier numéro de 2019 sera le premier qui apparaîtra uniquement sous format PoPuPS.

Cette fin d'année est aussi le moment de vous souhaiter une excellente année 2019.

Nous profitons également de cette occasion pour remercier chaleureusement tous ceux qui œuvrent à faire un succès de la revue, tels que les sponsors/bailleurs de fonds, les rédacteurs, les referees, les membres du secrétariat et les sous-traitants ... sans oublier les auteurs, bien sûr.

E. Thys
Secrétaire

Rappel des nouvelles coordonnées d'Agri-Overseas

Adresse: Agri-Overseas, Avenue Circulaire 3, B-1180 Brussels (Belgium)

Téléphone: 32 (0)2 790 39 05

E-mail: germain.harelimana@kaowarsom.be

Site web: <http://www.tropicultura.org>